



MEMORANDUM OF UNDERSTANDING BETWEEN THE CHINA ELECTRONICS STANDARDIZATION INSTITUTE AND THE AMERICAN NATIONAL STANDARDS INSTITUTE

The China Electronics Standardization Institute (CESI) and the American National Standards Institute (ANSI):

Recognizing the desirability of the global use of international standards;

Committed to ensuring that their national standards and their application facilitate international trade, address the protection of environment, health, and safety, and support consumer confidence;

Pledging to facilitate cooperation between CESI and ANSI to that end;

Hereby endorse the following articles of this MOU concerning matters covering standardization and the mutual exchange of information and publications between the respective organizations.

Article 1

CESI and ANSI agree to:

- (1) Exchange views on the information technology related activity, operations and program of work of various international and regional standardization organizations, including but not limited to the International Organization for Standardization (ISO), the International Electrotechnical Commission (IEC), and Pacific Area Standards Congress (PASC);
- (2) Share each other's views and, where feasible, work to develop mutually supportive positions relating to those organizations;
- (3) Encourage standards organizations in their countries to identify their counterpart groups for the purpose of establishing bilateral relationships, including mutual exchange of information and materials, trade shows/exhibits, and possible joint business ventures, to stimulate industry-to industry cooperation as a building block to international standardization and free trade;
- (4) Arrange exchange of visits of the senior management of CESI and ANSI;





- (5) Facilitate dialogue and cooperation among China and US experts in the information technology sector, on standardization issues;
- (6) Explore organizing and sponsoring conferences, workshops, technical symposia on information technology standardization subjects of mutual interest; and
- (7) Encourage timely and effective communication between both parties and designate one individual each as their representative for this MOU, and apprise the other party if their representative changes.

CESI designate: YU Yuntao, Operation Director, China National Information Technology Standardization Committee Secretariat

ANSI designate: Leslie Mcdermott, Senior Director, International Development

Article 2

CESI and ANSI agree to:

- (1) Facilitate dialogue among China and US experts in the standardization of Brain-computer Interfaces and other areas of information technology as determined by special arrangements between the parties;
- (2) Explore organizing and sponsoring conferences, workshops, technical symposia, working papers and joint reports on Brain-computer Interfaces and other areas of information technology standardization subjects of mutual interest. The specific format of cooperation and funding terms will be decided separately by the parties; and
- (3) The Parties may propose to the other specific individual research projects for collaboration. Such proposals may be made at any time and an individual project agreement will be drafted for each research project. The protection and exploration of any valuable intellectual property arising out of research projects, as well as financial or fiduciary arrangements, will be addressed in each individual project agreement.

Article 3

CESI and ANSI agree to exchange, using all appropriate media:

- (1) General information, publications, and training materials on standardization developed and published by CESI and ANSI; and
- (2) Periodical publications and other relevant information published by the respective





organizations. Further to this item, CESI is given ANSI's permission to translate and reprint free of charge any articles published in ANSI online news at www.ansi.org/news.

Article 4

Any issues arising from the interpretation or implementation of this MOU will be settled through consultations between CESI and ANSI or such other means as they may mutually decide.

Article 5

- (1) This MOU can be amended by the written agreement of both parties;
- (2) This MOU is valid until terminated. Either Party may terminate this MOU by providing the other party with a written notice at least six months in advance; and
- (3) Notice to terminate or amend the MOU shall not retroactively change the terms of any existing project or program being undertaken by the parties for the specific term of the project or program without consent of both parties.

This MOU was written in Chinese and English, signed through email correspondence, and becomes effective as of June 23, 2023. All texts are equally authentic.

FOR THE CHINA ELECTRONICS STANDARDIZATION INSTITUTE

President

ZHAO Xinhua

FOR THE AMERICAN NATIONAL STANDARDS INSTITUTE

Vice President, International Policy

Joseph Tretler, Jr.





中国电子技术标准化研究院(CESI)与美国国家标准化机构(ANSI):

认识到在全球使用国际标准的必要性:

承诺确保各方国家标准及应用促进国际贸易,解决环境、健康和安全保护问题,并提振消费者信心:

承诺促进中国电子技术标准化研究院与美国国家标准化机构(以下简称"双方")之间的合作;

特此批准本谅解备忘录中涉及标准化和双方之间相互交换信息和出版物事宜的以下条款。

第一条

双方同意:

- (1) 就各种国际和地区标准化组织与信息技术有关的活动、运作和工作计划 交换意见,包括但不限于国际标准化组织(ISO)、国际电工委员会(IEC) 和太平洋地区标准大会(PASC):
- (2) 分享彼此的观点,并在可行的情况下,就以上组织的相关事项努力达成 互相支持立场:
- (3) 鼓励各自国家的标准化组织确定相应的团体以建立双边关系,包括相互 交换信息和资料、贸易展览和可能的合资企业,以促进行业间的合作, 进一步推进国际标准化和自由贸易;
- (4) 安排双方高层互访;
- (5) 促进中美信息技术行业专家在信息技术标准化问题上的交流与合作;
- (6) 探索组织和赞助双方共同感兴趣的信息技术标准化主题会议、研讨会、 技术专题讨论会:





(7) 鼓励双方进行及时有效的沟通,并为本谅解备忘录各指定一名代表,如 任一方代表发生变更,应通知对方。

中方代表: 余云涛,全国信息技术标准化技术委员会秘书处运行管理部主任。

美方代表: Leslie Mcdermott,美国国家标准化机构国际发展高级总监。

第二条

双方同意:

- (1) 根据双方的特别安排,促进中美专家在脑机接口及其他信息技术领域的 标准化交流:
- (2) 探索组织和赞助双方共同感兴趣的脑机接口及其他信息技术标准化主题 的会议、研讨会、技术专题讨论会,工作论文及联合报告。具体合作形 式和资助条件由双方另行确定;
- (3) 双方可基于其他特定研究项目提出合作建议。此类建议可随时提出,并 将为每个研究项目起草一份单独的项目协议。若此类研究项目产生了具 备价值的知识产权,其后续保护、研究、财务或信托安排,以单独的项 目协议为准。

第三条

双方同意使用适当的媒介交换以下内容:

- (1) 由各方组织编制和出版的一般性标准化信息、出版物和培训材料;
- (2) 由各方组织出版的期刊刊物和其他有关资料。此外,美国国家标准化机构授权许可中国电子技术标准化研究院可以免费翻译和转载其官方网站在线新闻(www.ansi.org/news)发表的任何文章。

第四条

本谅解备忘录在解释或实施中产生的任何问题都将通过双方之间的协商或双方共同决定的其他方式进行解决。

第五条

(1) 经双方书面同意后,本谅解备忘录可以进行修改;





- (2) 本谅解备忘录一经签署长期有效。任何一方如需终止本谅解备忘录,需 至少提前6个月发出书面通知对方;
- (3) 未经双方同意,任何终止或修改谅解备忘录的通知无效,不改变双方正 在开展的任何现有项目或计划的具体条款。

本备忘录有中文版和英文版,双方通过电子邮件通信签署,自 2023 年 6 月 23 日起生效。中英文版本具有同等法律效力。

中国电子技术标准化研究院

(CESI)

院长 赵新化

美国国家标准化机构

(ANSI)

副总裁 Joseph Tretler, Jr.